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نمایشگاه مطبوعات با شعار »شفافیت وصداقت« 
آغاز به کار می کند

برگزاری بیست و دومین نمایشگاه 
مطبوعات با 900 رسانه 

شــهروند| رئیس بیســت و دومین نمایشگاه 
مطبوعات دیروز و در یک نشســت خبری، شــعار 
این نمایشگاه را »شــفافیت و صداقت« اعلام کرد و 
از حضور بیش از 900 رسانه در قالب 620 غرفه در 
مصلای امام خمینی)ره( در گردهمایی مطبوعات 

ایران که از سه روز دیگر آغاز می شود، سخن گفت.
»حســین انتظامی«، معاون مطبوعاتی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی در این نشست خبری 
که با رونمایی از پوستر نمایشگاه همراه بود، گفت: 
»این نمایشگاه 14 آبان ماه با حضور مسئولان کشور 
و اهالی رســانه و فرهنگ و هنــر درمصلای بزرگ 
امام خمینی)ره( گشــایش خواهد یافــت و تا 21 
آبان پذیرای بازدیدکننــدگان خواهد بود و در آن 8 
انجمن و تشکل صنفی از طیف های مختلف حضور 
خواهند داشت.« او همچنین این نمایشگاه را فرصت 
مغتنم برای ارزیابی رسانه ها و تعامل آنها با مخاطبان، 
دانست و آماری از تقسیم بندی رسانه های مختلف 
هم بیان کرد: »امسال دربخش موسسات مطبوعاتی 
2۳ غرفه، رسانه های استانی و منطقه ای 6۵ غرفه، 
تشکل های مطبوعاتی 8 غرفه، کسب وکار مرتبط با 
رسانه ها 20 غرفه، روابط عمومی دستگاه ها ۷ غرفه، 
ادارات کل ارشاد اســتان ها و خانه های مطبوعات 
استانی که نشریات استان ها را نمایندگی می کنند، 
۳1 غرفه، نشریات دانشــجویی دوغرفه )یک غرفه 
مربوط به نشــریات زیرمجموعه وزارت علوم و یک 
غرفه مربوط به نشــریات زیرمجموعه دانشــگاه 
آزاد(، روزنامه هــا 40 غرفه، خبرگزاری ها 1۳ غرفه، 
رسانه های حوزه دین و اندیشه 2۳ غرفه، رسانه های 
فرهنگی و هنری 86 غرفه، رســانه های سیاسی و 
اقتصادی 94 غرفه، رسانه های آموزشی و تخصصی 
99 غرفه، رســانه های عمومی و خانواده ۷9 غرفه و 
در بخش رسانه های حوزه کودک و نوجوان 11 غرفه 

دایر شده است.«
حضور طیف های سیاسی و فکری مختلف 

در نمایشگاه 
اما نمایشــگاه مطبوعات در ســال گذشــته با 
حاشــیه هایی هم همراه بود و برخی رســانه های 
اصولگرا عطای حضور در آن نمایشــگاه را با ادعای 
»نبود آزادی بیــان در دولت یازدهــم« به لقایش 
بخشیدند؛ موضوعی که به  نظر می آید امسال تکرار 
نخواهد شد و رسانه ها به طیف های فکری متفاوت 
در آن حضور خواهند داشــت. انتظامی دراین باره 
و درپاســخ به خبرنگاری مبنی بر انصراف برخی از 
رسانه ها برای شرکت درنمایشگاه امسال مطبوعات، 
گفت: »با توجه به این که ثبت نام نمایشگاه درچهار 
مرحله )پیش ثبت نام، ثبت نام، بررسی و جانمایی 
انجام شد، در هرمرحله شاهد ریزش هایی بودیم.« 
رئیــس بیســت ودومین نمایشــگاه مطبوعات و 
خبرگزاری ها از رشــد ۳0 درصدی در ثبت نام ها و 
حضور رســانه ها از طیف ها و تفکرات مختلف خبر 
داد و گفت:  »این رشــد بالا نشانگر اقبال این رویداد 
بزرگ رسانه ای را نشــان می دهد که خوشبختانه 
طی سه سال گذشته در دولت یازدهم روند صعودی 
داشته اســت. امســال از جهت تنوع دیدگاه های 
سیاسی که رســانه ها آنها را هماهنگ می کنند و 
نیز تنوع اقلیمی و جغرافیایــی و موضوعی، با تنوع 

بیشتری نسبت به دوره قبل روبه رو هستیم.«
طالب شفافیت از سوی دولت ها باشیم

معاون مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی با اشاره به شعار این دوره از نمایشگاه با 
عنوان »شفافیت و صداقت« گفت: »برنامه ریزی امور 
مربوط به نمایشگاه توسط شورای نمایشگاه شامل 
روسای شورای تشــکل های مدیریتی مطبوعات و 
نمایندگان معاونت مطبوعاتی صورت گرفته است. 
این شعار در تداوم و تکمیل شعارهای نمایشگاه های 
مطبوعات در دوره های قبل انتخاب و درنظر گرفته 
شده است.« انتظامی در راستای شعار نمایشگاه، به 
رابطه شفافیت و حقوق شهروندی هم اشاره کرد و 
در این باره گفت: »به عنوان اهالی رسانه و مطبوعات 
باید طالب شفافیت ازسوی دولت ها باشیم؛ چراکه هر 
میزان شفافیت افزایش پیدا کند، راه و روش مبارزه 
بنیادین با فساد، گشــوده تر می شود. این مسأله به 
توســعه مردم ســالاری و ایفای حقوق شهروندی 
درجامعه کمک شایانی خواهد کرد و از طرفی هزینه 
نظارت ها را کاهش می دهد. درمقابل هم از رسانه ها 
انتظار می رود با درنظر قــراردادن اخلاق حرفه ای، 
نســبت به پیگیری حقوق مــردم و بهره گیری از 
شفافیت، رفتاری صادقانه داشته باشند.« انتظامی 
که دبیر کمیسیون قانون انتشار و دسترسی آزاد به 
اطلاعات را برعهده دارد، به برخی سیاست های دولت 
در این زمینه هم اشاره کرد: »دولت با اجرای قانون 
انتشار و دسترســی آزاد به اطلاعات، نشان داده که 
عملا حامی شفافیت ارایه اطلاعات در رسانه هاست 
و انتخاب شعار نمایشــگاه نیز درهمین زمینه بوده 
است. همه دستگاه های کشــور نیز باید از ظرفیت 

رسانه ها در نظارت همگانی استفاده کنند.«
تجلیل از 5 رسانه در پاسداشت زبان فارسی 

»مطابق سال های گذشــته درنمایشگاه امسال 
هم از رسانه ها و غرفه های برتر تقدیر خواهد شد«؛ 
انتظامی با بیان این جمله در توضیح و جزییات آن 
هم گفت: »همزمان با آیین اختتامیه نمایشــگاه 
از ۵ رســانه که در راستای پاسداشت زبان فارسی و 
رعایت اصول و شیوه نگارش زبان فارسی گام برداشته 
و اصول حرفه ای را رعایــت کرده اند، درحوزه های 
روزنامه های سراسری، استانی و منطقه ای، ورزشی، 
خبرگزاری ها و پایگاه های خبری نیز تجلیل خواهد 
شد.« پیش از این و در نمایشگاه  سال گذشته، غرفه 
روزنامه شهروند درمیان روزنامه ها، به عنوان برترین 

غرفه انتخاب شد.

گزارشی از وضع تولید دارو در ایران؛ آمارهایی  که مبهم است

تولید خارجی به نام ایرانی

زهرا جعفرزاده|  آمارش تکراری است: » 96 درصد 
داروها تولید داخل است.« اما همین آمار از دو، سه  سال 
گذشته پای ثابت بیشــتر سخنرانی ها و مصاحبه های 
مسئولان نظام سلامت است؛ آماری که از آن به عنوان 
یکی از مهم تریــن اتفاقات صنعت تولید کشــور یاد 
می شــود. می گویند 96 درصد داروها داخلی اســت؛ 
بنابر این خبر باید 96 درصد داروها هم تمام و کمال در 
کارخانه های ایران تولید شوند، از تولید مواد اولیه دارو 
تا بســته بندی و توزیع و...، این در حالی اســت که نه 
96 درصد و نه حتی نصف این آمار، مربوط به داروهای 
تولید داخل اســت. 96 درصد دارو با مواد اولیه خارجی 
در ایران تولید می شوند؛ حکایت داروها هم مانند همان 
خودروها و لوازم خانگی اســت که تنها در کشور پکیج 
می شــود، اما به عنوان تولید داخلی فروخته می شود. 
داروهایی که در بیشتر موارد، از هشت مرحله سنتز، تنها 
یک مرحله اش در ایران انجام می شود؛ گاهی هم سهم 

تولید داخل تنها در بسته بندی کردن آن است.
محمود  هادی پور داروســاز و مشاور انجمن بیماران 
تالاسمی است. او می گوید ماده اولیه داروهایی که به اسم 
ایرانی فروخته می شود، خارجی است؛ در این میان هند 
سهم قابل توجهی در تولید مواد اولیه دارویی دارد: »مثلا 
دارویی به هشت مرحله سنتز نیاز دارد، هفت مرحله آن 
در همان کشور انجام می شود و تنها یک مرحله در ایران 
سنتز می شــود، اما همین دارو به عنوان داروی ایرانی 

فروخته می شود.«
تعریفی که از »داروی تولید داخل« می شود، 

شفاف نیست
او از ســازمان غذا و دارو به دلیل شفاف اعلام نکردن 
وضع داروهای تولید داخل انتقاد می کند: »هیچ کس 
نمی تواند بگوید ما چقدر داروی تولیــد داخل داریم. 
ممکن اســت یک دارو در ایران پکیج شــود اما گفته 
می شود تولید داخلی است؛ تعریفی که از داروی تولید 
داخل می شود، شفاف نیست؛ زمانی که فرآیند تولید از 
اول تا آخر در کشوری انجام می شود، می توان گفت که 
آن دارو تولید همان کشور است، این آمار 96 درصدی که 
اعلام می شود، آمار داروهای تولید داخل نیست؛ چرا که 
صنعت دارویی ایران برای تولید دارو آن قدر موفق نیست 
که بتواند این میزان دارو را در کشــور تولید کند. حتی 
کشوری مانند آمریکا هم این توانایی را ندارد.«  هادی پور 
حرف های دیگری هم می زند: »صنعتی موفق اســت 
که بتواند بازارهای بیشــتری را در سطح جهان بگیرد؛ 
کشورهای ژاپن و ترکیه چند کارخانه دارویی محدود 
دارند، اما توانسته اند بازارهای دارویی منطقه را بگیرند، 
برای کشورشان شغل ایجاد کنند و سرمایه تولید دارو را 
برگردانند.« به گفته او، داروهای ایرانی حتی نتوانسته اند 
بازارهای کشورهای همسایه را بگیرند، اگر هم دارویی به 
عراق فرستاده می شود، در قالب کمک های دارویی است 
تا میزان صادرات دارو را بالا ببرد، اگر هم گفته می شود 
دارو صادر می شود، این داروها به بازارهای معتبر جهانی 
فرستاده نمی شود که این اتفاق نشان می دهد کیفیت 

این داروها هنوز توانایی رقابت با انواع خارجی نیست.
تا چند  سال پیش شرکت های دارویی می توانستند 
مواد اولیه دارویی را بدون مجوز سازمان غذا و دارو بخرند؛ 
اما سازمان غذا و دارو در اقدام قابل توجهی تأکید کرد 
که تمام فرآیند تولید دارو باید زیر نظرش انجام شــود.  
هادی پور معتقد اســت که این اقدام قابل توجه است، 
اما سوال اینجاست که: »چرا باید اینهمه  سال بگذرد تا 
سازمان غذا و دارو این تصمیم را بگیرد؟« »سازمان غذا و 
دارو این قانون را تصویب کرد اما از آن طرف، فشارهایی 
به کارخانه های تولید دارو وارد می کند که از یک ماده 
اولیه خاص برای تولید داروهایشان استفاده کنند، مثل 
اتفاقی که برای برخی از آنتی بیوتیک ها می افتد. این در 
حالی است که مواد اولیه باید استانداردی را داشته باشند 

و کارخانه ها باید این آزادی را داشته باشند که بتوانند 
ماده دارویی مورد نظر که مجوز هم دارد، برای تولید دارو 

استفاده کنند.«
کیفیت داروهای ایرانی قابل قبول است

او ادامه می دهد: »گاهی یک ماده اولیه دارویی تولید 
می شود و قابلیت رقابت با کشورهای دیگر را دارد؛ البته 
ما نمی گوییم کشورهای اروپایی و آمریکایی، در سطح 
منطقه هم اگر باشد، قابل قبول است، اما متاسفانه مواد 
اولیه داروهایی که تولید می شود، توانایی رقابت با هیچ جا 
را ندارد.« او می گوید داروهای ایرانی گران تر از داروهای 
کشورهای منطقه است، این در حالی است که داروهای 
کشورهای همسایه، کیفیت بالاتری نسبت به داروهای 
ایرانی دارند: »باید ســازمان غذا و دارو فرصت ورود این 
داروها را بدهد، اما متاســفانه فقــط داروهای خارجی 
تولیدی کشــورهای اروپایی و آمریکایی که ۵ تا 6 برابر 
قیمت مشابه داخلی دارد، وارد کشور می شود، همین 
هم می شود تا بیمار در مقایسه قیمتی داروی ایرانی را 
انتخاب کند؛ در حالی  که اگر داروهای کشورهای منطقه 
هم وارد ایران شوند، بیمار حق انتخاب دارد. این سیاست 
سازمان غذا و دارو است که تنها به برندهای گرانقیمت 
اجازه ورود بــه ایران را می دهد تا مــردم همان داروی 
ایرانی با قیمت پایین تــر از خارجی را بخرند.« به گفته 
او، اختلاف قیمت برخــی داروها با نوع خارجی آن، 1۵ 
تا 16 هزار تومان در هر بسته 100 تایی است. کسانی که 
قدرت خرید دارند، خارجی را تهیه می کنند، آنهایی که 
ندارند، ایرانی می خرند: »ما هنوز هم مواد اولیه دارویی را 
از کشورهای هند و چین تهیه می کنیم، حتی در کشور 

داروهای کاملا هندی هم وجود دارد.«
همیــن دیروز بــود که ریاحــی، رئیــس اتحادیه 
واردکنندگان دارو، به اســتناد گزارش 6ماهه گمرک 
کشور، از واردات 1۵ کیلوگرم داروی معده امپرازول به 
قیمت دو دلار از هند خبر داد. دارویی که گفته می شود 
یک شیشــه ۳0 تایی آن حدود 2 هزار تومان به فروش 
می رســد و حالا 1۵ کیلو از آن، به قیمت ۷ هزار و 80 
تومان قیمت گذاری شده اســت، یعنی هر کیلو، 4۷2 
تومان. رئیس اتحادیه واردکننــدگان دارو این خبر را 
گفته و اضافه کرده بود که داروهایی که مشابه داخلی 
دارند، به صورت رسمی وارد نمی شوند، مگر در مواردی 
که دارو برای مقایســه با داروی داخلی وارد کشور شده 

باشد. 
حالا هادی پور به واردات این دارو در کشــور اشــاره 
می کند: »بعید به نظر می رســد این میزان ماده اولیه، 
به قیمت تنها دو دلار وارد کشور شده باشد. اگر چنین 
اتفاقی افتاده باشد، باید اسناد آن منتشر شود؛ چرا که 
به طور کلی، امپــرازول در گروه همــان داروهایی قرار 

می گیرد که تولید داخل هستند.«
در ایران فناوری تولید دارو وجود دارد، اما 

صرفه اقتصادی ندارد
این تنها نظر  هادی پور نیســت؛ علی فاطمی، عضو 
هیأت مدیره انجمن داروسازان ایران هم معتقد است: 
»زمانی که می گویند دارو به کیلوگرم وارد شده، منظور 
کپسول نیست، بلکه ماده اولیه آن است. از سوی دیگر، 
با یک کیلوگرم مواد اولیه چند صد هزار قرص می توان 
تولید کرد، بنابراین بعید اســت که قیمت آن دو دلار 
باشد.« او در توضیح بیشــتر به »شهروند«، به ماجرای 
تولیدات داخلی دارو اشاره می کند: »می گویند 96 درصد 
داروها تولید داخلی است، اما بیشتر آنها وارداتی است. ما 
در ایران فناوری تولید دارو را داریم اما از نظر اقتصادی 
به صرفه نیست، چرا که این مواد باید به صورت انبوه تولید 
شود تا بتواند به کشورهای دیگر هم صادر شود، این در 
حالی است که  ارتباطات ما در تجارت بین المللی قوی 
نیست و در این زمینه مشــکل تجارت جهانی داریم.« 
او ادامــه می دهد: »تعریفی که در وزارت بهداشــت از 
داروی داخلی وجود دارد، این اســت که شکل نهایی 
دارو به عنوان تولید داخل شــناخته می شود، اما برخی 
از تولیدات داخلی تنها به بسته بندی در کشور محدود 
می شــوند، اما باز هم به عنوان تولید داخل شــناخته 
می شــوند، درســت مانند خیلی از صنایع دیگر مثل 
خودروســازی و لوازم خانگی و ... درحالی که نمی توان 
گفت اینها داخلی است، باید درصدی برای آنها تعیین 
کرد، مثلا گفته شود این میزان  درصد دارویی، داخلی 

یا خارجی است.«
کیفیت داروهای ایرانی، موضوع دیگری است که این 
داروساز به آن اشاره می کند؛ موضوعی که پیش از این 
بارها مورد سوال مسئولان وزارت بهداشت و سازمان غذا 
و دارو قرار گرفته و از سوی آنها تأیید شده اما بیماران، 
آنها که مشتریان این داروها هستند، رضایت چندانی 
از برخی از این داروها ندارند. با همه اینها فاطمی، عضو 
هیأت مدیره انجمن داروسازان ایران، کیفیت داروهای 
ایرانی را قابل قبول می داند، با این توضیح که: »به هرحال 
باید دارو اســتانداردهای فاماکوپه را داشته باشد. همه 
کارخانه ها هم مطابق با این اســتانداردها داروهایشان 
را تولید می کنند. در میان تمــام داروها، ایران در تولید 
داروهای هورمونی مانند لیوتیروکســین یا داروهای 
اعصاب، وضع خوبی دارد و نیاز به داروی خارجی ندارد. 
بیماران هم از این داروهای ایرانی استقبال می کنند.« 
به گفته این داروساز، اثربخشی داروها، مسأله ای است 
که در ارتباط با داروهای ایران وجود دارد: »اثربخشــی 
داروها مانند هم نیست، ممکن است دو داروی مشابه، 
یک مولکول داشته باشند، اما اثربخشی شان متفاوت 

باشد. هر دارویی چهار بعُد ایمنی، اثربخشی، پایداری و 
سهولت کاربری را باید داشته باشد. برخی از داروها در 
یکی از این زمینه ها ممکن است مشکلاتی داشته باشند. 
این موضوع تنها به دارو محدود نمی شود؛ درحال حاضر 
صادرات صنایعی مانند شوینده ها و سایر مواد بهداشتی 
ما به کشورهای همســایه مانند منطقه قفقاز، آسیای 
میانه، عراق و افغانستان محدود است، اینها کشورهایی 
هستند که خودشان کارخانه داروسازی بزرگی ندارند.«

او می گوید: درحال حاضــر داروهای هندی به ایران 
وارد می شود؛  »درحال حاضر در ایران داروی هندی هم 
فروخته می شود که تولید شده کارخانه سیپلای هند 
است. این داروها را مرکز آزمایشگاه های سازمان غذا و 

دارو هم تأیید کرده است.«
سازمان غذا و دارو حقوق بیمار را به اسم حمایت 

از تولید داخل قربانی کرده است
مجید آراســته، رئیس انجمن تالاســمی ایران هم 
درباره ماجرای داروهای ایرانــی و خارجی نظر دارد. او 
به این موضوع اشــاره می کند: »هند یکی از بزرگترین 
کارخانه های تولید کننده مواد اولیه دارو را در دنیا دارد. 
این مواد را هم به آمریکا و اروپا صادر می کند و تولیدات 
معتبری دارد.« او اینها را به »شهروند« می گوید و ادامه 
می دهد: »شرکت ســیپلای هند، یکی از شرکت های 
تولید کننده داروســت که به ایران هم صــادرات دارد. 
بخشی از داروی بیماران تالاسمی ازجمله داروهای قلب 
و فشار خون و ... هم هندی است. از زمانی که تحریم ها 
برداشته شد، برندهای بهتری از این داروها وارد کشور 

می شوند.«
به گفته آراسته، کیفیت داروهای ایرانی، از نوسانات 
قبلی خارج شده و وضع بهتری پیدا کرده است، اما در 
این میان برخی از بیماران به دلیل وابســتگی به دارو، 
همچنان با داروهای خارجی ســازگاری دارند، اما این 
داروها آن قدر گران است که این بیماران توانایی تهیه 
آنها را ندارند: »برخی از بیماران به دلیل بالا بودن قیمت 
داروهای خارجی و ناسازگاری داروهای ایرانی تالاسمی، 
داروهایشان را مصرف نمی کنند، همین هم باعث شده 
تا در  سال 94، بیماران تالاسمی داروی کمتری مصرف 
کنند و این سبب می شود تا میزان آهن زدایی آنها هم 
شود. تجمع آهن در بدن این بیماران و عوارض ناشی از 
آن، هزینه های زیادی به دولت وارد می کند، چرا که در 
صورت بستری شدن این بیماران، دولت باید چندین 
برابر همــان هزینه داروها، هزینه کنــد.« او می گوید:  
»بررسی های ما نشان می دهد، میزان مشکلات قلبی و 
عروقی بیماران تالاسمی بالا رفته که این موضوع نتیجه 
مصرف نکردن داروست.« براساس اعلام رئیس انجمن 
بیماران تالاسمی، هر ویال داروی دسفرال ۵00 تومان 
است که یک بیمار تالاســمی در ماه، باید 120 ویال از 
این دارو را مصرف کند که نزدیک به 120 هزار تومان در 
ماه می شود، این در حالی است که معمولا هر خانواده 
چند بیمار تالاسمی دارد. از سوی دیگر، هر قرص ۵00 
میلی گرم اکس جید، به عنــوان داروی آهن زدا، 2 هزار 
تومان است. اگر بیمار روزی سه قرص مصرف کند، در 
روز 6 هزار تومان و در ماه 180 هزار تومان باید پرداخت 

کند. 
آراسته به نمونه داخلی داروی ایرانی بیماران تالاسمی 
اشاره می کند: »اسورال، داروی ایرانی بیماران تالاسمی 
اســت، یعنی نمونه داخلی دسفرال. قبلا گفته می شد 
ماده اولیه این دارو خارجی است، حالا می گویند داخلی 
اســت، اما مشــکلی که این دارو دارد، پاسخگو نبودن 
شرکت تولید کننده اســت. این دارو اخیرا مشکلاتی 
برای بیماران ایجاد کرده، اما کسی پاسخگوی بیماران 
نیست.« او می گوید: »سیاست وزارت بهداشت حمایت 
از تولید داخل اســت، اما متاســفانه در این میان حق 

بیماران فدای حمایت از تولید داخل شده است.«

خبر
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روي خط خبر

امروز  در جلسه شورای شهر تهران

قالیباف درباره واگذاري های املاک 
گزارش مي دهد

شهروند|  با گذشــت دومــاه از افشاي ماجراي 
واگذاري املاک به افراد خاص امروز شهردار تهران 
درحضور اعضاي شوراي شــهر تهران گزارشي در 
این باره ارایه خواهد کرد. پنجشــنبه هفته گذشته 
حجت الاسلام محمدجعفر منتظری، دادستان کل 
کشــور در گفت وگوي ویژه خبري شبکه دوسیما 
درباره پرونــده واگذاري املاک شــهرداري تأیید 
کرد کــه تخلفاتي در فروش امــلاک و آپارتمان به 
29نفر در خارج از شهرداري و 1۵0نفر درمجموعه 
شــهرداري صورت گرفته و پرونده آن به دادسراي 
تهران ارجاع شده اســت. به گزارش روابط عمومی 
شــورای شــهر تهران، حالا پس از ۵روز محمدباقر 
قالیباف که تاکنون در این باره ســکوت کرده بود، با 
درخواســت 2۵نفر از اعضاي شوراي شهر تهران به 
سیصد ودومین جلسه پارلمان شهري فراخوانده شده 
است تا صبح امروز درباره واگذاري هاي تخفیف دار 
توضیح دهد. محمدباقر قالیباف، شهردار تهران در 
نخستین واکنش هاي خود به اخبار پیرامون فروش 
املاک شهرداری به مدیران با تخفیف ویژه گفته بود: 
»بعضی از نقل ها دربــاره واگذاری زمین و امتیازات 
عنوان می شود که ما تحت تأثیر دروغ ها و جوسازی ها 
قرار نمی گیریم.« مســأله واگذاري هــاي املاک 
شهرداري به افراد خاص درحالي اکنون در  مرحله 
رســیدگي هاي قضائي قرار گرفته که هنوز یاشار 
سلطاني، مدیرمسئول سایت معماري نیوز به عنوان 
افشاکننده نامه سازمان بازرسي کل کشور هنوز در 

بازداشت به سر مي برد.

هشدار سفیر عراق در ایران به زائران اربعین

از دلالان ویزا نگیرید
ایسنا|  ســفیرعراق در ایران نســبت به وجود 
دلالان صدور ویزا هشــدار داد و از زائــران اربعین 
خواست تا حتما با دفاتر ســفارت و  سازمان حج و 
زیارت هماهنگ باشند و از طریق آنها ویزاهای خود 
را بگیرند. راجح صابرعبود الموســوی، درخصوص 
برنامه ها و اقدامات ســفارت عراق درباره تســهیل 
سفر زائران به کشــور عراق گفت: »ما برای تسهیل 
امور زائرین ایرانی، 12 کنســولگری موقت و اضافه 
در شهرستان های مختلف افتتاح کردیم تا بتوانیم 
سریع تر کارها را انجام دهیم تا به زیارت کربلا مشرف 
شوند. با تجهیز کنســولگری ها، کارهای صدور ویزا 
آغاز شده و جلســه های مختلفی را با نهاهای ایرانی 
به صورت شــبانه روزی برای تنظیم مسیر اربعین 
برگــزار می کنیم.« او یکی از مشــکلات موجود در 
این روزها را دلال های صدور ویزا دانســت و گفت: 
»بسیاری از این افراد دستگیر شــده اند و به زائرین 
ایرانی توصیه می کنم و هشدار می دهم که حتما با 
دفاتری که کارگزار ســفارت و سازمان حج و زیارت 
هستند، هماهنگ باشند و ازطریق آنها ویزاهای خود 
را بگیرند تا دچار دلال ها نشوند. قیمت رسمی ویزا 

40دلار است و غیر از آن جایز نیست.«
راجح صابر عبود الموســوی با اشــاره به آمادگی 
کشورش برای استقبال از میلیون ها زائر در اربعین، 
گفت: »با نهادهای ایرانی هماهنگ کردیم تا زائران 
هرچه سریع تر و آســان تر به مرزهای عراق بروند. 
ما شیعیان با دســتان خالی و با پای پیاده به سمت 
حرم امام حســین )ع( خواهیم رفت و به جهانیان 
ثابت خواهیــم کرد که جز صلــح و آرامش چیزی 

نمی خواهیم.« 
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آگهی ثبتی

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی اداره ثبت 

اسناد و املاک اهواز
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اجرای  در  اینکه  به  نظر 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 1۳9۵-۳004020-

1۳9۵/0۷/12
تصرفات آقای/ خانم سید موسی حسینی فرزندسید جابر به 
ش ش ۳21صادره ازاهواز کد ملی 1۷۵20911۵9 نسبت به یک 
باب ساختمان به مساحت 202/8۷ مترمربع قسمتی از ششدانگ 
 ۵9 دفتر  مالکیت  از  خروجی  اهواز  دو  بخش  پلاک2690/1۷ 
لذا  گردیده  رأی  بصدور  منجر  خدادادی  ابراهیم   20۳ صفحه 
برابر ماده ۳ قانون مزبور مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز 
جهت اطلاع عموم آگهی می گردد تا هر کس نسبت به تصرفات 
انتشار  تاریخ  از  باشد  داشته  اعتراض  ایشان  مالکیت  و  مفروزه 
نوبت اول این آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را مستقیما به 
اداره ثبت اسناد و املاک اهواز تسلیم و رسید دریافت نمایند و 
معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست به مقامات قضائی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست 
اخذ و به اداره ثبت محل تحویل نمایند. بدیهی است در صورت 
عدم وصول اعتراض در موعد مقرر اداره ثبت برابر مقررات اقدام 

بصدور سند مالکیت خواهد نمود.
تاریخ انتشار نوبت اول:   دوشنبه 9۵/08/11
تاریخ انتشار نوبت دوم:  چهارشنبه 9۵/08/26 
نصرت الله
شماره مجوز:5/3136
کفیل اداره ثبت اسناد و املاک اهواز

ایســنا| مدیرکل نظارت و اعتباربخشی 
معاونــت درمان وزارت بهداشــت از پلمپ 
یک مرکــز جراحی محــدود در تهران خبر 
داد. میردهقــان در توضیح بیشــتر گفت: 
»پــس از جان باختن زنی کــه برای لاغری 
و انجام عمــل لیپوساکشــن در این مرکز 
جراحی محــدود بســتری و تحت جراحی 
قرار گرفــت، تیم نظارتی وزارت بهداشــت 
در محل حضور یافتــه و ابعاد این پرونده را 

مورد بررسی قرار دادند.«
 او افزود: »با بررسی کارشناسی ابعاد این 
پرونده و با هماهنگی و گرفتن دستور مقام 
قضائی به دلیل رعایت نکردن موازین علمی 
و اســتانداردهای ایمنی و قوانین و مقررات 
ابلاغــی وزارت بهداشــت تا زمان کســب 
اطمینان و ایجاد شــرایط لازم جهت تحقق 
موارد فوق از ارایــه خدمات مبتنی بر اصول 

ایمنی، فعالیت این موسسه متوقف شد.«

مدیرکل نظارت و اعتباربخشی معاونت درمان وزارت بهداشت:  
یک مرکز جراحی محدود در تهران پلمپ شد

باشــگاه خبرنگاران جوان| بیــش از 400 
قنات در سطح شــهر تهران داشــتیم که به دلیل 
کندوکاوهای بی رویه مترو و سایر دستگاه ها از بین 

رفته اند.  
محمد حقانی، رئیس کمیته محیط  زیست شورای 
اسلامی شهر تهران با اعلام این خبر و با بیان این که 
قنات ها منابع تأمین آب در شــهر تهران هستند، 
گفت: »بر اساس اطلاعات به دست آمده ۵ درصد آب 
خام شهر تهران برای منابع شهرداری تهران تأمین 

می شود.« 
رئیس کمیته محیط زیست شورای اسلامی شهر 
تهران ادامه داد:   »بیش از 400 قنات در سطح شهر 
تهران داشتیم که به دلیل، کندوکاوهای بی رویه مترو 
و سایر دستگاه ها و بدون توجه به مسیر قنوات از بین 
رفته اند که بدون شــک این موضوع عوارضی مانند 
ریزش آب تونل توحید و از این دســت برای شــهر 

تهران به دنبال دارد.« 
حقانی گفت: »در گذشــته در زیر تونل توحید، 
آب قنات فرمانیه وجود داشته و مسئولان به جای 
این که این قنات را به مکان دیگری هدایت و از آب آن 
استفاده کنند شبکه را در آن مقطع، قطع کردند به 
همین دلیل این آب های انباشته شده، باعث شده تا 

امروز شاهد ریزش تونل توحید باشیم.« 
او با تأکید بر این که شهرداری تهران باید احیای 
قنوات را در دستور کار خود داشته باشد، ادامه داد: 
»سفره های آب زیرزمینی به دلیل حفاری و ساخت 
و سازهای زیاد، دســتخوش تغییرات و همچنین 
تخریب قرار گرفته اند که این مسأله مهمی است که 

باید حل شود.  رودخانه ها منابع دیگر تأمین آب شهر 
تهران هســتند که به صورت غیرطبیعی بازسازی 
شدند به همین دلیل نفوذ آبی که در طول مسیر باید 

داشته باشند، را ندارند.« 
حقانی گفت: »شهرداری تهران سال هاست که به 
دنبال جمع آوری آب های جاری و روان حاصل دامنه 
کوه ها بوده اما درخصوص این موضوع هنوز به نتیجه 

نرسیده است.« 
او با بیان این که منابع حفاری چاه ها یکی از منابع 
اصلی تأمین آب برای شهرداری تهران است، ادامه 
داد: »شهرداری تهران بیش از 400 کوره دارد که با 
مجوز ســازمان منطقه ای آب تهران، آبیاری شده و 
حفاری و همچنین مجوز این چاه ها در قبال واگذاری 
کنترهای آبی بوده که در قدیم شــهرداری تهران از 
آن استفاده داشته است.« حقانی با اشاره به موضوع 
مطرح شده از سوی ســازمان آب و فاضلاب استان 
تهران مبنی بر این که شهرداری تهران، ۷0 هزار متر 
مکعب از منابع آبی، برداشت غیرمجاز داشته است، 
گفت: »تا جایی که بنده اطلاع دارم شهرداری تهران 
از آب شــرب برای تأسیسات، چمن کاری و سطوح 
فضای سبز استفاده نمی کند.  شهرداری تهران شبکه 
آبی جداگانه دارد که گستردگی این شبکه در سطح 
شــهر بوده و برای آبیاری فضای سبز هم از آب خام 
چاه، استفاده می کند.«  رئیس کمیته محیط زیست 
شــورای اســلامی شــهر تهران ادامــه داد:   »در 
مکان هایی که شهرداری تهران به آب چاه دسترسی 
نداشته باشد، برای آبیاری فضای سبز ازجمله درخت 

و درختچه از تانکر استفاده می کند.« 

رئیس کمیته محیط  زیست:  
 400 قنات در تهران به دلیل حفاری تونل مترو از بین رفته است
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